
Reactie G4 gemeenten op Internetconsultatie  

 

Vanuit de vier grootste gemeenten in Nederland, te weten Amsterdam, Rotterdam, Den Haag en 
Utrecht, hebben wij kennisgenomen van de Internetconsultatie van het voorgenomen Besluit 
vaststelling bijdragen en wegingsfactoren kunststofproducten voor eenmalig gebruik 2024.  

Gezamenlijk willen wij hierop als volgt reageren.  

- Allereerst verwijzen wij naar de inhoudelijke reactie die de NVRD en de VNG als onze 
belangenbehartigers hebben gegeven op de internetconsultatie, welke op 22 augustus jl. is 
ingediend. Wij bevestigen hierbij deze reactie en ondersteunen deze van harte.  

- Wij zijn van mening dat de landelijke overheid onzorgvuldig heeft gehandeld bij de 
totstandkoming van het voorgenomen Besluit. Met het publiceren van de proefberekening 
voor de vergoeding die aan de gemeenten zou worden uitgekeerd en aan de hand van 
meerdere bevestigingen door rijksambtenaren dat gemeenten kunnen uitgaan van de 
proefberekeningen, zijn gemeenten aan de slag gegaan. Uiteraard hebben wij daarbij 
rekening gehouden met een marginaal verschil omdat de definitieve berekening nog niet 
bekend was. Het verschil echter tussen de proefberekening en het definitieve Besluit dat nu 
ter consulatie voor ligt, is aanzienlijk. Wij vinden dit niet getuigen van zorgvuldig handelen en 
betreuren dit ten zeerste. 

- De vergoeding aan de G4 gemeenten bedroeg in de proefberekening 13,57 euro en in het 
voorliggende Besluit is dit 10,79 euro. Zoals hiervoor is aangegeven, is dit verschil aanzienlijk. 
Voor onze gemeenten gaat het daarbij om een verschil van 1 tot 2 miljoen euro. Dit is niet 
marginaal. Gemeenten maken beleid met betrekking tot de aanpak van zwerfafval en daar is 
veel geld mee gemoeid. Een verschil van 1 tot 2 miljoen minder inkomsten is aanzienlijk en 
daardoor lastig om ons beleid op te stoelen. Wij vertrouwen er dan ook op dat het 
voorgenomen Besluit nog kan worden bijgesteld zodat het verschil voor ons als gemeenten 
vermindert.  

- Wij vragen meer duidelijkheid voor de toekomst. De verschillen tussen de proefberekening 
en het voorliggende Besluit zorgen voor veel onzekerheid bij gemeenten. Wij doen een 
dringend beroep op de landelijke overheid om duidelijker en zorgvuldiger te zijn in de 
komende jaren voor wat betreft deze vergoeding. Daarnaast verzoeken wij ook om in een 
korter tijdsbestek dan dit jaar het geval is geweest, de gemeenten te informeren over de 
vergoeding. Hierdoor zijn wij beter in staat om ons beleid en de daarbij behorende uitgaven 
beter te reguleren binnen onze eigen begrotingscyclus.  

 


